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ACTA NUM 11/2018 
 
 
Assistents AECOEC    Altres assistents  
 
Martín Cobo      Jaume Canals (As Pallars) 
Jesús López      Francisco Fernández (APC) 
Marcos Manzano     Andreu Iter (As. Jubilats ENHER) 
Conxi Miñana 
Enric Mir 
Joan Teixidó         
 
 
 
S’inicia la reunió a les 10:20 h del dia 5 de novembre de 2018 a la seu d’AECOEC 
amb els assistents relacionats. 
 
Iter comenta que n´hi ha alguna sentència a favor de la permanència de la tarifa 
elèctrica i dels lots de Nadal per als passius. Se li prega que ens faci arribar una 
còpia per tal de poder fer un expedient amb totes les sentències de cara a una 
possible demanda contra l’Empresa. Així també, segons consulta amb un 
advocat, el rebut mensual que rebem tots és equivalent a un full de nòmina, la 
qual cosa demostra que seguim lligats a Endesa. I donat que fa tants anys que 
ho rebem, ha pogut crear jurisprudència. 
 
Marcos creu que l’Empresa es pren molt seriosament el desprestigi que està 
llençant cap al personal passiu en el mitjans de comunicació. I en referència a 
això els advocats consultats per Fernández li comenten que les notícies que 
s’han pogut llegir en alguns diaris últimament sembla que ratifiquen les 
obligacions que Endesa té amb els seu personal passiu fins la seva defunció, és 
a dir, ho reconeixen... Es podria dir que ells mateixos s’estan “posant la corda al 
coll” en confirmar el pressupost que destinen al personal passiu. És veritat que 
no ens els poden treure però potser sí quantificar-los, tal com es va fer amb la 
tarifa del gas en el seu dia. 
 
Segons Canals, els contractes d’alguns ERE’s especifiquen el manteniment dels 
seus drets equivalents als actius. També és veritat que alguns altres no. 
 
Iter també ens explica el cas d’una senyora de 85 anys que va haver de 
denunciar l’Empresa perquè Mapfre, per ordre d’Endesa, va deixar de pagar-li el 
complement i va guanyar la demanda. És a dir, s’ha d’estar molt atent a les 
actuacions de l’Empresa. Per exemple, Enric informa que Enel havia d’ingressar 
uns 40 milions d’euros al Pla de Pensions i encara no ho ha fet. D’aquí que tots 
estiguem d’acord en què es fa necessari estar representats en aquesta Comissió,  
Així com deixar clar als delegats que negocien el Conveni que s’han de 
comprometre a no tocar cap dret adquirit del personal passiu, tal com manifesten 
Marcos i Enric.  
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Resumint: 
 
S’enviarà carta als Secretaris Generals dels dos sindicats majoritaris per 
concertar reunió per deixar clar que no tolerarem que es deixin perdre cap dels 
beneficis socials del personal passiu. Aquest escrit, que confeccionarà Jesús,  
també es compartirà amb les altres associacions amb les que hem tingut 
reunions (AA-EE, APC, EREGECAT, ASS. JUBILATS ENHER, PALLARS) 
 
Els membres de la Junta contactaran en el temps més breu possible amb altres 
associacions de personal passiu d’arreu l’Estat. És urgent que tothom estigui 
assabentat de les intencions de l’Empresa i de les accions que puguem dur a 
terme. És molt important que la direcció tingui clar que tot el personal passiu està 
unit per defensar els seus drets. 
 
Agraïnt l’assistència i la col-laboració dels tres components de les altres 
associacions i sense més temes a tractar, es tanca la reunió a les 12:55 h. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  El President     La Secretària 
 
 
 
 
 
 


